
Senohrabské kvítí
Začátek léta bývá na senohrabských záhonech snad nejkrásnější, plný barev a vůní.  
Letos jsou díky vydatné zálivce rostliny opravdu bujné a silné a vše je ještě šťavnaté.

N a velkém záhoně před nádražím se v červnu prolí-
naly modré šalvěje a kakosty s červenými oblaky 
mavuní a kohoutků na stříbrných stoncích a v nich 

se žlutě třpytily sápy. Když zasvítí slunce tmavě červenou 
barvou se krásně rozzáří listy zmarliky a uprostřed ve větru 
povlávají stébla třtiny ostrolisté. Později v létě se záhon zase 
zaplní fialovými echinaceami, které letos doprovodí svíčkov-
ce s drobnými bílorůžovými květy a později i nově přidaná 
další vyšší tráva – proso, která hlavně koncem léta krásně ze-
zlátne. Na podzimní dosadbu je ještě objednané žluté zlato-
očko, málo známá trvalka, která letos vyhrála klání odborné 
perenářské veřejnosti o nejlepší trvalku. Na ni si ale budeme 
muset ještě rok počkat. Záhon si zasloužil trochu osvěžení, 
vždyť už funguje letos 6. sezónu. Proto i na jaro přibyly rů-
žové tulipány, které krásně zářily uprostřed žlutých pryšců 
a ladily ke květy obsypané zmarlice.

Stinnější záhon mezi kadeřnictvím a re-
staurací není tak okázalý, ale pozornému 
oku jeho kouzlo jistě neunikne. Kombi-
nace červených lupin a růžových srd-
covek a drobných kvítků pomněnkovců 
byla vidět ještě donedávna, v červnu 
pomněnkovec vystřídaly jemné žlutoze-
lené květy kontryhele. Ale i hra různých 
tvarů zelené je velmi zajímavá. Střapatý 
list kontryhelu, velké listy pomněnkovců 
ve tvaru srdce, úzké drobné lístky plicní-
ku, bujné škornice a violky uzavírají celý 
záhon tak, že není vidět ani kousek země. 
Na květ se chystají oranžové denivky 
a červenorůžové hortenzie, na kterých 
jsou teď patrné krásné červené stonky, 
a koncem léta rozkvetou i rozchodníky.

VYDÁVÁ OÚ SENOHRABY
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Kdo chodíte cestou od školy dolů 
směrem k nádraží, jistě mi dáte 
za pravdu, že v červnu to bylo okouz-
lující. Růže, které vysadila majitelka 
přilehlého domku, voněly na dál-
ku a vytvořily nádhernou harmonii 
růžové, fialové a bílé. Trvalky jejich 
krásu jen podtrhují. K modrostříbr-
né kombinaci šant a čistců v horním 
pásu už rozkvétá žluté krásnoočko, 
fialová verbena a modrý okrasný 
bodlák. Zanedlouho pokvete i perov-
skie a echinacey. Níže u růží se hezky 
rozesela mavuň a lnice, dále pak po-
dobné rostliny jako v horní části spo-
lu se svíčkovci, žlutými echinaceami 
a prosy. 

Ve spodní keřovité části jaro 
začalo krokusy, modřenci, 
květy kaliny, později maho-
nií, muchovníku, na druhé 
straně obecního pozemku 
se hezky přidaly tavolníky 
a hlohyně. Pak už voněl še-
řík a pustoryl, k červenému 
dřišťálu pěkně ladí růžové 
kakosty a brzy začnou kvést 
hortenzie. Když půjdete ko-
lem, nezapomeňte ochutnat 
plody muchovníku, než je 
očešou ptáci…

červen a červenec 2020
Jubilanti

N ejbližší dobrovolnickou charitu máme v Říčanech, po-
bočka profesionální charity ze Starého Knínu je ve Vel-
kých Popovicích, pak je dobrovolnická charita v Bene-

šově… a mezi těmito obcemi nebyla žádná nezisková organizace, 
která by měla působnost až do Mnichovic a okolí. FCH Mnichovi-
ce by tak měla řešit podobné otázky, problémy a náplň jako okol-
ní charity (potravinová sbírka, Tříkrálová sbírka a jiné charitní 
programy). A zároveň chce být užitečná tam, kde je potřeba.

1. 7. 2018 byla založena Farní charita Mnichovice, nezisková or-

ganizace. Je zřízena Arcibiskupstvím pražským, spadá pod Ar-
cidiecézní charitu Praha. „Farní“ v názvu ale neznamená, že by 
nás „zajímalo“ jen vše spojené s církví – potřeby všech lidí jsou 
stejně důležité.

Farní charita je dobrovolnická organizace. Na faře v Mnichovi-
cích NENÍ KANCELÁŘ.
V případě potřeby charitu kontaktovat prosím pište e-mail 
na mnichovice@charita.cz, volejte 605 918 148, nebo můžete 
využít www.facebook.com/farnicharitamnichovice.

Farní charita Mnichovice

Naši milí oslavenci,  
srdečně Vám blahopřejeme k Vašemu výročí  

a ze srdce přejeme, abyste si ve zdraví,  
krásné životní pohodě a v lásce užili ještě  

dlouhou řadu šťastných let.

Některé rostliny bude třeba brzy seříznout, 
abychom podpořili ještě jedno kvetení 
na podzim. Půjde o šalvěje, šanty, mavu-
ně, kakosty, kontryhele, lupiny a možná 
i další. Tím zase dáme šanci trvalkám 
pozdějším, jako jsou především echinacey, 
svíčkovce, rozchodníky, astry a trávy. Od-
plevelovací péčí na jaře prošel i svažitý zá-
hon před školou, kde loni vysazené šeříky 
hezky sílí. Stejně tak loňská výsadba pta-
čího zobu podél nové cesty od staré pošty 
k nádraží. Ještě že je v okolí dosti brigády 
chtivých studentů!

Klára Horadová
www.ZahradaZblizka.cz
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Jména jubilantů  
mohou být zveřejněna dle nařízení  
o ochraně osobních údajů (GDPR)  
pouze v tištěné podobě měsíčníku. 
Děkujeme za pochopení.



Osvědčení o úspoře emisí v obci Senohraby

V roce 2019 bylo díky recyklaci 
a využití papíru, plastů, skla, 
kovů, nápojových kartonů a dal-

ších komodit v rámci tříděného sběru 
a využití odpadů v systému EKO-KOM 
uspořeno ve vaší obci Senohraby 21,6 mil. 
GJ energie, tedy zhruba tolik, kolik v prů-
měru spotřebuje za rok více než 332 tisíc 
domácností. V případě tolik diskutované-
ho globálního oteplování přispěl systém 
tříděného sběru a využití odpadů EKO-
-KOM ke snížení emisí o 922 540 tun 
CO2 ekvivalentu.

Na přiloženém Osvědčení jsou uvedeny 
výsledky za rok 2019, kterých jste dosáhli 
ve Vaší obci, a tím přispěli ke zlepšení ži-
votního prostředí a snížení uhlíkové stopy.

V přehledu uvádíme množství odpadu, 
které Vaše obec v roce 2019 vytřídila 
a předala k využití a objem finančních 
prostředků, které Vaše obec vyfakturo-
vala a obdržela od Autorizované obalové 
společnosti EKO-KOM, a.s.

Děkujeme Vám i Vašim občanům 
za dlouholetou spolupráci.

Martina Filipová, ředitelka oddělení  
regionálního provozu EKO-KOM, a.s.

Rok 2019 celkem Vytříděné odpady (t) Částka (Kč)

1. čtvrtletí 2019 18,291 52 642,00

2. čtvrtletí 2019 23,582 70 728,50

3. čtvrtletí 2019 23,196 67 825,50

4. čtvrtletí 2019 22,012 63 698,00

Celkem: 87,081 254 894,00

Oprava dálnice D1 od km 2,35 do km 11,2 
a odpočívek Újezd u Průhonic

Z hotovitel Eurovia CS plánuje dokončit v plném rozsahu 
opravu dálničního úseku D1 u Prahy, která byla započa-
ta v roce 2019. Samotná realizace oprav bude zahájena 

v pondělí 15. 6. 2020 s plánovaným ukončením koncem října 
téhož roku a opravovat se bude zejména pravý jízdní pás (směr 
Brno) od km 2,350 do km 11,200, což představuje úsek přibližně 
mezi exit 2 Chodov a exit 12 Modletice. Přípravná fáze realizace 
opravy započne již o víkendu 6.–7. 6. 2020 přípravou doprav-
ního značení potřebného k provedení dopravně inženýrského 
opatření (DIO) k nezbytně nutnému omezení dopravy v tomto 
exponovaném úseku dálniční sítě v ČR, kde intenzita provozu 
ve všední dny, podle posledního sčítání dopravy v roce 2016, 
dosahuje přes 85 tis. vozidel denně. Z hlediska Ředitelství sil-
nic a dálnic ČR se jedná o nejnáročnější opravu v regionu Pra-
ha – střední Čechy.

O víkendu 12.–14. 6. 2020 započne stavba DIO a montáž do-
časného svodidla v km 5,000–9,700, přičemž na tuto činnost 

již budou navazovat samotné stavební práce a další stavby DIO 
tak, jak budou stavební práce postupovat dle harmonogramu. 
Ten zohledňuje maximální plynulost silničního provozu a prů-
chodnost daným místem a maximální bezpečnost v expono-
vaných úsecích pro řidiče i osoby pohybující se v pracovním 
prostoru stavby.

Pokud jde o samotné stavební práce, zbývá konkrétně dokon-
čit opravu vozovky pravého jízdního pásu dálnice D1 v úseku 
km 5,285–9,405 (Club Hotel Průhonice – exit 10 Plzeň) včet-
ně větví exitu 6 vpravo, částečně pak vozovku v úseku km 
9,405–9,665 v rozsahu odbočovacích pruhů a doplněný úsek 
km 11,200–11,980. Dále pak opravu odpočívky Újezd u Průho-
nic vlevo, opravu vozovek větví exitu 2 vlevo, opravu vozovek 
všech přejezdů SDP od km 2,750 do km 9,520, výměnu stožá-
rů veřejného osvětlení a kabelových rozvodů v SDP v km 1,750 
–2,750, výměnu kabelových rozvodů a stožárů VO a doplně-
ní svodidel v krajnici levého jízdního pásu v km 0,470–0,650 

a podél připojovacích a odbočovacích 
pruhů exitu 2 vlevo jen pro upřesnění, 
celková cena opravy kompletního úseku 
je 423 mil. Kč bez DPH.

K největšímu omezení dopravy dojde 
v rámci rekonstrukce povrchu pravého jízdního pásu v již avi-
zovaném úseku km 5,285–9,405 (Club Hotel Průhonice – exit 
č. 10 Plzeň), kde bude po celou dobu realizace oprav, tedy mini-
málně do konce října 2020, probíhat rekonstrukce vždy polo-
viny jízdního pásu. Tento model byl zvolen kvůli možnosti vést 
dopravu v tomto úseku v režimu 1/ 2+2 (v pravém pásu dálnice 
bude veden směrem na Brno 1 jízdní pruh, v levém pásu dálnice 
4 provizorní jízdní pruhy vždy 2 směr Praha + 2 směr Brno) s již 
zmíněným záměrem maximální průchodnosti provozu v místě 
rekonstrukce.

V první etapě, tedy hned od počátku (cca 12. 6. 2020), bude 
doprava v pravém jízdním pásu vedena v jeho současném le-
vém jízdním pruhu, neboť se bude opravovat pravá část pásu. 
Je však třeba, aby řidiči pečlivě sledovali dopravní značení i ak-
tuální situaci na místě, protože uspořádání se zde bude v jed-
notlivých etapách s postupem prací měnit. Je také třeba počí-
tat s průběžným, byť časově omezeným, uzavíráním některých  
výjezdů z dálnice. Konkrétně se to bude týkat exitu č. 8 (Čestli-
ce, Dobějovice) a exitu č. 6 (Průhonice).

Žádáme řidiče, aby respektovali dopravní značení, věnovali ří-
zení maximální pozornost a byli k sobě navzájem i pracovní-
kům provádějícím rekonstrukci maximálně ohleduplní.

Mgr. Martin Buček
tým komunikace ŘSD
martin.bucek@rsd.cz 

Krátká úvaha
V tomto velice náročném období si uvědomuji, jak krás-

ná je ta senohrabská krajina. Nejsou to jen romantické 
lesy středního Posázaví a blízkost hradů, které svědčí 

o pohnuté minulosti zdejšího okolí. K těmto skvostům také pa-
tří jasné nebe a čistá obloha nezkalená exhalacemi, smogem, 
kouřem a ani prachem.
 
Vážení čtenáři Senohrabské hlásky, posuďte, prosím sami.

SRPEN 2020
Mapka odpovídá času pozorování: začátek měsíce ve 23 hod., 
polovina měsíce ve 22 hod., konec měsíce v 21 hod. (SELČ).

Viditelnost planet
Merkur: počátkem měsíce 
ráno nízko nad severový-
chodním obzorem 
Venuše: ráno vysoko 
nad východním obzorem
Mars: kromě večera 
po většinu noci
Jupiter: po většinu noci 
kromě rána
Saturn: po většinu noci 
kromě rána
Uran: kromě večera 
po většinu noci;
Neptun: kromě večera 
po celou noc.
V srpnu nás čekají dvě se-
skupení Měsíce, Jupiteru 
a Saturnu. Perseidy mají 
maximum 12. 8. ve 14 hodin. 
Průměrná hodinová frek-
vence v maximu je 100 me-
teorů. Měsíc bude po po-
slední čtvrti a bude rušit 
pozorování už po 22. hodině. 

20. června, těsně před půlnocí, se Slunce přesunulo ze souhvězdí 
Blíženců do souhvězdí Raka a nastal letní slunovrat. Letos 
se Den otevřených dveří na hvězdárně v Ondřejově konat nebude. 
Nicméně si dovolím přeposlat zajímavé podání informace o tom, 
co bude možné vidět na noční obloze. Pořad uvádí Kristýnka Sle-
záková a jeho obsahem provází ředitel Hvězdárny ŽEBRÁK, Vla-
dislav Slezák.

https://www.youtube.com/watch?v=ajkG9aP1Ey4&list=PL9Ia-
BAS8jxFC2qTnFZElFYssqwTnG9Rmw&index=23&t=0s

Příjemné chvíle při pozorování letní oblohy
přeje Alexej Bezděk
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Zápis č. 3/2020 ze zasedání Zastupitelstva obce 
Senohraby konaného dne 4. 6. 2020 od 17 hodin 
na školní zahradě ZŠ Senohraby, Školní 27

Přítomni: Jana Svašková, Vladimír Dvořák, Milan Kraut,  
Jan Beneš, Radek Skořepa, Lucie Pancířová, 
Alexandra Kloužková, Petr Šrámek, Anna Voňavková
Omluveni: –
Neomluveni: –

Pozn.: Zveřejněna je upravená verze dokumentu z důvodu 
dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných osobních 
údajů podle zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů 
a o změně některých zákonů, ve znění pozdějších předpisů. 
Neupravená verze zápisu ze zasedání zastupitelstva obce je 
k nahlédnutí na Obecním úřadu Senohraby. Znění zasedání 
zastupitelstva je možné si vyslechnout na audionahrávce 
na webových stránkách obce Senohraby:  
https://www.senohraby.cz/obec/zapisy-zastupitelstva-2/.

Zasedání zastupitelstva obce zahájila starostka obce, která 
zasedání zastupitelstva řídí, v 17:03 hodin. Sdělila, že místo  
je zvoleno s ohledem na nutnost dodržovat rozestupy.  
Dále sdělila, že je pořizován zvukový záznam, který bude 
následně vyvěšen na webových stránkách obce:  
https://www.senohraby.cz/obec/zapisy-zastupitelstva-2/.

Toto zastupitelstvo obce bylo svoláno na základě žádosti  
3 opozičních zastupitelů, kteří v jeden den  
(v sobotu 23. 5. 2020), den po konání minulého zastupitelstva 
obce, poslali bez uvedeného důvodu žádost o svolání  
zastupitelstva obce v co nejkratším možném termínu  
dle zákona o obcích, proto tak brzký termín.

1. Kontrola účasti.
Starostka konstatovala, že dle prezenční listiny – příloha zápisu  
č. 1 – je přítomno 8 členů zastupitelstva obce. Zastupitelstvo 
obce je tedy usnášeníschopné. 

2. Volba ověřovatelů zápisu a jmenování zapisovatele 
zápisu.
Jmenování zapisovatele.
Starostka obce jmenovala zapisovatelkou zápisu H.O.

Dostavila se zastupitelka Voňavková. Je přítomno 9 členů  
zastupitelstva obce. (Na zvukovém záznamu ohlášena  
starostkou opožděně až u bodu 3.)

Starostka obce navrhla na ověřovatele zápisu Jana Beneše 
a Petra Šrámka.
Zastupitelka Pancířová navrhla na ověřovatele zápisu 
Petra Šrámka a Alexandru Kloužkovou.

Usnesení č. 31/2020: 
Ověřovateli zápisu byli zvoleni pan Šrámek  
a paní Saša Kloužková.
Výsledek hlasování: 
5 hlasů pro (Kloužková, Pancířová, Skořepa, Voňavková, 
Šrámek)
0 hlasů proti
4 hlasy se zdržely (Svašková, Dvořák, Kraut, Beneš)
Toto usnesení bylo přijato.

3. Schválení programu jednání zastupitelstva obce.
1. Přivítání a kontrola účasti.
2. Volba ověřovatelů zápisu a jmenování zapisovatele zápisu.
3. Schválení programu jednání zastupitelstva obce.
4. Smlouva o dílo s vítěznou firmou ve výběrovém řízení 
„Rozšíření kapacity MŠ Senohraby“.
5. Veřejnoprávní smlouva o poskytnutí dotace na úhradu 
výdajů za žáka v ZŠ Nerudova Říčany.
6. Prodloužení vodovodu, ul. U transformátoru – příspěvek 

žadatelů na akci.
7. Zřízení výboru pro územní rozvoj, územní plán a životní 
prostředí.
8. Informace o stavu návrhu ÚP obce Senohraby.
9. Revize a změna jednacího řádu Zastupitelstva obce 
Senohraby.
10. Informace o poradenské činnosti při podávání dotačních 
titulů a výběrových řízení.
11. Zpráva kontrolního výboru.
12. Informace o rekonstrukci prostor pro Poštu Partner.
13. Různé.
14. Diskuse.

Usnesení č. 32/2020: 
Zastupitelstvo obce schvaluje navržený program jednání tak, 
jak byl vyvěšen na úřední desce.
Výsledek hlasování: 
9 hlasů pro 
0 hlasů proti 
0 hlasů se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato.

4. Smlouva o dílo s vítěznou firmou ve výběrovém 
řízení „Rozšíření kapacity MŠ Senohraby“.
Na minulém zastupitelstvu obce starostka sdělila, 
že výběrové řízení na dostavbu mateřské školy vyhrála firma 
ABP Holding a.s. s nejnižší možnou nabídkou. Následně firma 
ABP Holding a.s. dodala podklady pro uzavření smlouvy  
o dílo a zaslala potvrzení výše nabízené ceny, které starostka 
přečetla.

Usnesení č. 33/2020: 
Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o dílo mezi obcí 
Senohraby a firmou ABP Holding a.s. se sídlem  
Thámova 21/34, 186 00  Praha 8, IČ 15268446,  
a pověřuje starostku jejím podpisem.
Výsledek hlasování: 
7 hlasů pro (Svašková, Dvořák, Kraut, Šrámek, Beneš, 
Voňavková, Pancířová)
0 hlasů proti
2 hlasy se zdržely (Kloužková, Skořepa)
Toto usnesení bylo přijato.

5. Veřejnoprávní smlouva o poskytnutí dotace 
na úhradu výdajů za žáka v ZŠ Nerudova Říčany.
Do ZŠ Nerudova Říčany dochází 2 žáci ze Senohrab. 
Město Říčany žádá o příspěvek na tyto žáky na školní 
rok 2019/2020, a to veřejnoprávní smlouvou.
 
Usnesení č. 34/2020: 
Zastupitelstvo obce schvaluje Veřejnoprávní smlouvu 
č. VS/00442/2020/OŠK o poskytnutí dotace na úhradu výdajů 
za žáka v ZŠ Nerudova Říčany.
Výsledek hlasování: 
9 hlasů pro 
0 hlasů proti 
0 hlasů se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato. 
 
6. Prodloužení vodovodu, ul. U Transformátoru – 
příspěvek žadatelů na akci.
Jde o žádost 3 majitelů pozemků v ulici U Transformátoru 
o prodloužení vodovodního řadu, a to na pozemcích jednoho 
z žadatelů. Předpokládaná částka je 200 000 Kč, obec by se 
podílela 50 % a žadatelé také 50 %.
 
Usnesení č. 35/2020: 
Zastupitelstvo obce souhlasí s rozdělením nákladů 
v předpokládané výši 200 000 Kč včetně DPH na akci 
Prodloužení vodovodu, ul. U Transformátoru mezi obec 
Senohraby a žadatele v poměru 50 % nákladů ponese obec, 
50 % tři žadatelé a pověřuje starostku zadáním projektu 

a následnou realizací akce s Vodohospodářskou společností 
Benešov, s.r.o.

Výsledek hlasování: 
9 hlasů pro 
0 hlasů proti 
0 hlasů se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato.

7. Zřízení výboru pro územní rozvoj, územní plán 
a životní prostředí.
Opoziční zastupitelé navrhují zřízení výboru pro územní 
rozvoj, územní plán a životní prostředí dle zákona o obcích 
a předložili návrh jeho statutu. Činnost výboru představil 
zastupitel Skořepa: hlavním úkolem je, aby byli občané vtaženi 
do dění v obci, měli ve výboru svého zástupce a mohli proble-
matiku územního plánu, územního rozvoje obce a životního 
prostředí více diskutovat a ovlivňovat. Výbor by měl také sta-
novit jasná pravidla pro investory, zabývat se další výstavbou 
(oblast Igry, obchodní centrum, park, parkoviště, areál hotelu 
atd.) a věnovat se obecně životnímu prostředí v Senohrabech. 
Výbor by měl předsedu (starostka), místopředsedu (zastupi-
tel Skořepa) a 3 členy. Následovala rozsáhlá diskuse k výše 
uvedeným návrhům za účasti starostky, zastupitelů (Skořepa, 
Dvořák, Beneš, Kloužková, Voňavková) a občanů, která je za-
znamenána na zvukovém záznamu, který je vyvěšen na webo-
vých stránkách obce: https://www.senohraby.cz/obec/zapisy-
-zastupitelstva-2/.
Zástupce hotelu Sen přečetl tiskové prohlášení majitelů hotelu 
Sen o ukončení záměru přístavby hotelu Sen, wellness, termál-
ních bazénů, parkovacích míst, posílení technické infrastruk-
tury a parku o rozloze 1,5 ha. Pro uspokojení potřeb ubytova-
ných hostů by mělo dojít pouze k výstavbě malého wellness 
centra – více v bodu 13. Různé.
Starostka navrhla následující usnesení s tím, že obsazení 
výboru musí být předmětem diskuse a navržené osoby musí 
se členstvím předem souhlasit:

Usnesení č. 36/2020:
Zastupitelstvo obce zřizuje výbor pro územní rozvoj, územní 
plán a životní prostředí v souladu se zákonem č. 128/2000 Sb., 
o obcích, ve znění pozdějších předpisů, § 117 odst. 1, § 84  
odst. 2 písm. l).
Výsledek hlasování:
5 hlasů pro (Svašková, Dvořák, Kraut, Šrámek, Beneš)
3 hlasy proti (Kloužková, Pancířová, Skořepa)
1 hlas se zdržel (Voňavková)
Toto usnesení bylo přijato.

Zastupitel Skořepa navrhl usnesení:
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce zřizuje výbor pro územní rozvoj, územní 
plán a životní prostředí v souladu se zákonem č. 128/2000 Sb., 
o obcích, ve znění pozdějších předpisů, § 117 odst. 1, § 84 
odst. 2 písm. l), s nominovanými členy výboru. Výbor by byl 
pětičlenný a členy by byli Svašková, Šrámek, Skořepa, Tóbik 
a Čáslavka.
Výsledek hlasování:
4 hlasy pro (Kloužková, Pancířová, Skořepa, Voňavková) 
5 hlasů proti (Svašková, Dvořák, Kraut, Šrámek, Beneš)
0 hlas se zdržel 
Toto usnesení nebylo přijato.

8. Informace o stavu návrhu ÚP obce Senohraby.
Starostka informovala, že v současnosti se nacházíme ve stádiu,  
kdy námitky a připomínky po 1. veřejném projednání byly  
vyhodnoceny a odeslány cca 25 dotčeným orgánům. Po zaslání  
odpovědí budou tyto zapracovány a následně budou 
arch. Sixtou vyhotoveny mapové podklady. Poté Odbor územ-
ního plánování a regionálního rozvoje Městského úřadu 
v Říčanech vyhlásí ve lhůtě 30 dní předem datum 2. veřejného 
projednání.

Veškeré mapové a textové podklady budou k nahlédnutí 
na obecním úřadu a na webu obce, dále na OÚPRR Městského 
úřadu v Říčanech a na jejich webu. Odhad termínu 2. veřejného 
projednání je září. Zastupitel Skořepa navrhl, že se v tělocvičně 
vyvěsí všechny mapové a textové podklady a formou dnů ote-
vřených dveří se zpřístupní občanům.

9. Revize a změna jednacího řádu Zastupitelstva obce 
Senohraby.
Zastupitel Skořepa nadnesl otevření debaty ohledně revitaliza-
ce jednacího řádu zastupitelstva a navrhuje usnesení: 

Usnesení č. 37/2020:
Zastupitelstvo obce Senohraby pověřuje starostku obce 
Senohraby k zahájení kroků vedoucích k aktualizaci dokumen-
tu Jednací řád Zastupitelstva obce Senohraby. Starostka obce 
Senohraby vyzve písemnou formou zastupitele k podání návrhů 
na změny v jednacím řádu do 7 dnů od odsouhlasení návrhu 
usnesení. Zastupitelé následně zašlou písemnou formou své 
návrhy k rukám starostky do 14 dnů od vyzvání. Starostka vy-
pracuje návrh na změnu jednacího řádu a předloží tento návrh 
k následnému projednání na pracovní schůzi zastupitelstva 
obce. Po projednání a zapracování finálního návrhu starostka 
předloží návrh jednacího řádu ke schválení zastupitelstvu obce.
Výsledek hlasování: 
9 hlasů pro 
0 hlasů proti 
0 hlasů se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.

10. Informace o poradenské činnosti při podávání  
dotačních titulů a výběrových řízení.
Starostka informovala, že na poradenskou činnost je uzavřená 
smlouva se společností Posázaví o.p.s., která za roční neinves-
tiční dotaci ve výši 116 400 Kč poskytuje obci Senohraby služby 
v oblasti poradenské, zpracování a následně podávání  
dotačních titulů a výběrových řízení pro zakázky malého  
rozsahu (např. altán na hradě Zlenice, IT učebna pro ZŠ Senohra- 
by). Jejich služeb mohou využít v rámci uzavřené smlouvy také 
senohrabské spolky. Činnost Posázaví o.p.s. zevrubně popsali 
ředitelka Zemanová a její kolega pan Pošmurný. Na dotaz 
zastupitele Skořepy starostka sdělila, že pro otevřená výběrová 
řízení na zakázky velkého rozsahu vybírá různé společnosti 
podle jejich zaměření a časových možností, přičemž Posázaví 
o.p.s. funguje v procesu jako supervizor a i výběrová řízení vel-
kého rozsahu kontroluje. Zastupitel Skořepa si přeje doplnění 
tabulky žádostí o dotace na webových stránkách obce.

11. Zpráva kontrolního výboru.
Zastupitelka Pancířová přednesla zprávu kontrolního výboru 
č. 1/2020, který se sešel 28. 5. 2020, aby provedl kontrolu 
usnesení zastupitelstva obce přijatých ve věci zastřešení 
autobusových zastávek – příloha zápisu č. 2. Kontrolou bylo 
zjištěno, že bylo přijato 17. 9. 2019 usnesení zastupitelstva obce 
č. 49/2019 na zakoupení 1 zastřešení, na zakoupení ostatních 
zastřešení nebylo přijato usnesení zastupitelstva obce a byla 
tak porušena interní směrnice č. 1/2011. Následovala rozsáhlá 
diskuse k předložené zprávě kontrolního výboru za účasti sta-
rostky, zastupitelů (Dvořák, Pancířová, Skořepa, Kloužková) 
a občanů, která je zaznamenána na zvukovém záznamu, 
který je vyvěšen na webových stránkách obce: 
https://www.senohraby.cz/obec/zapisy-zastupitelstva-2/.
Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu kontrolního výboru.



Potomci slavných – žijí mezi námi:

Zikmund Jan Myslík z Hyršova

Prázdninový provoz PID 
(27. 6. – 31. 8. 2020)

Senohraby nejen navštěvovalo a navštěvuje mnoho významných osobností, ale žijí zde také 
potomci slavných postav historie. Jednou z nich byl Zikmund Jan Myslík z Hyršova.

T ento šlechtic a pozdější vojevůd-
ce se narodil roku 1606 prav-
děpodobně v Praze. Pocházel 

ze šlechtického rodu, jeho praděd Adam 
Myslík z Hyršova (1520–1581), rada  
při purkrabském soudu v Praze, zís-
kal roku 1553 rytířský titul. V letech 
1618 až 1620 se Myslíkové podíleli na 
českém stavovském povstání a z toho 
důvodu později Zikmundova otce Ada-
ma III. ml. odsoudili ke ztrátě čtvrti-
ny majetku, což pro rodinu znamenalo 
značnou újmu. Přesto v srpnu roku 1626 
císař a král Ferdinand II. Habsburský 
udělil rodině zvláštní milost, přičemž 
1 000 kop míšeňských navrátil jeho 
synům Janu Břetislavovi, Joachymu, 
Melicharovi a Zikmundu Janovi Myslí-
kovým. Posledně jmenovaný se výrazně 
uplatnil na císařské straně v Třicetileté 
válce. V letech 1625 až 1629 se zapojil 
do válečných tažení proti Dánsku a poté 
také bojů se Švédy. V roce 1634 se zú-
častnil bitvy u německého Nördlingenu, 
a bojoval také v bitvách proti Banérovu 
vpádu do Čech. Po bitvě u Wittstocku, 
která se udála v září roku 1636, se Zik-
mund s císařskou armádou stáhnul zpět 
do Čech. Roku 1638 byl jmenován nejvyš-
ším plukovníkem Starotrčkovského plu-
ku kyrysníků a o rok později došlo k po-
výšení do stavu svobodných pánů. Roku 
1641 velel císařským oddílům, které pro-
následovaly ustupující Banérovu armá-
du, se kterou se 27. března střetly v bitvě 
u Přísečnice. Roku 1645 získal hodnost 
„feldmaršálalajtnanta“, tedy polního 
podmaršálka, a příštího léta se vrací 
do hlavního stanu arcivévody Leopol-
da Viléma. Nešťastným se stal souboj 
s francouzským diplomatem Francoisem 
Bassompierem, jehož zabil, což přineslo 
na čas ztrátu přízně. Po tomto incidentu 
se Zikmund Myslík stahuje do ústraní. 
Nicméně císařská armáda měla nouzi 
o kvalitní důstojníky, a tak se v letech 
1647–1648 opět dostal na důležité místo 
v císařské armádě a roku 1648 organi-
zoval v Českých Budějovicích vojenský 
sbor, který se měl co nejdřív vypravit 
na pomoc Praze, obléhané švédským 
vojskem. K tomu se dostal až o celý mě-
síc později, kdy Švédi vyplenili Hradčany 

a Malou Stranu. Úspěchem se stalo do-
bytí Bechyně, obsazené menší švédskou 
posádkou. Nicméně Zikmund Myslík 
a jeho zbrojení v jižních Čechách vzbu-
zovalo v obléhatelích Prahy jisté staros-
ti, neboť Švédi měli v této oblasti nově 
nabyté pozice, které nemohli podceňo-
vat. Naopak v Praze také doufali v brzký 
zásah jeho vojsk a on doufal v opětovné 
uplatnění svých válečných schopností, 
nicméně 24. října 1648 podepsali válčí-
cí strany Vestfálský mír. Později se Zik-
mund staral o panství s městem Pacov 
a malý statek Jeníčkova Lhota u Tábora.

Zajímavý se zdá též jeho osobní život, ne-
boť se třikrát oženil. První ženou se stala 
Anna Ježkovská z Lub, o které není nic 
bližšího známo. Poté co ovdověl, se dne 
17. ledna 1640 na radenínském zámku 
u Tábora konala svatba s Alžbětou Jo-
hanou Černínovou z Chudenic, které se 
zúčastnily mnohé význačné osobnosti 
tehdejší doby: kníže Václav Eusebius 
z Lobkovic, hrabě z Kounic, hraběnka 
z Vrtby ad. Manželství bylo dle dobo-
vých svědectví velmi šťastné a roku 1644 
v něm přišla na svět, vedle předčasně ze-
snulého syna, i dcera Zuzana Františka 
Myslíková. O rok později však Alžběta 
zemřela. Dne 3. září 1651 se potřetí ože-
nil, když si vzal Johanu Eusebii Barboru, 
hraběnku ze Žďáru. Ta zemřela až roku 
1709 a Zikmunda tedy přežila, neboť sko-
nal v Pacově 3. listopadu 1666, jak je uve-
deno na jeho latinsky psaném náhrob-
ku. Zdeněk Kalista o tomto významném 
muži napsal celou monografii.

Je nutno zmínit ještě dalšího Hyr-
šovského, a to Josefa Václava Myslíka 
(1. června 1879 – 9. listopadu 1952), kte-
rý stál u zrodu Radiozávodů Přelouč – 
J. V. Myslík-Hyršovský a spol., později 
přeměněných na Teslu Přelouč. Jméno 
jejich žijícího potomka prozrazovat ne-
chceme, buď jej někdo z článku ihned 
pozná, nebo alespoň v dalších našich 
sousedech vzbudí potřebu zapátrat mezi 
současnými obyvateli Senohrab. Jen na-
povíme, že střety na bojištích vyměnil 
za střety ve hře Scrabble.

Patrik Líbal

P odobně jako o loňských letních prázdninách bude i le-
tos organizován provoz od 27. 6. 2020 do 31. 8. 2020 
z důvodu každoročního poklesu poptávky podle omeze-

ných jízdních řádů. Intervaly v metru, na tramvajových i auto-
busových linkách budou prodlouženy cca o 15–20 %, většina 
linek bude omezena pouze v pracovní dny, některé také o ví-
kendu. Nepojedou také školní linky a školní spoje na příměst-
ských autobusových linkách (část školních linek v Praze pojede 
až do 30. 6. 2020, prázdninový provoz na příměstských linkách 
začne až 1. 7. 2020).

Z tramvajových linek nebudou v provozu linky 13 (kvůli pokra-
čující výluce ve Strašnicích) a 21. Naopak bude obnoven provoz 
zbylých linek ukončených po 22:30. Po celé léto budou pokračo-
vat tramvajové výluky mezi Smíchovským nádražím a Hluboče-
py a také v oblasti vozovny Strašnice.

Vlakové linky v rámci PID pojedou o letních prázdninách po-

dle platných jízdních řádů. Pokračovat budou omezení provozu 
kvůli modernizaci trati mezi Vršovicemi a Hostivaří (s odklo-
nem spěšných vlaků z Hostivaře přes Libeň na Masarykovo ná-
draží), mezi Radotínem a Dobřichovicemi a v první polovině 
července rovněž na trati Praha Masarykovo nádraží – Kladno.

Ve stanici Praha-Vršovice již od pondělí 22. června usnadňuje 
přestup mezi vlakovými spoji i přechod celého prostoru nádraží 
nově otevřená provizorní lávka.

Více informací:
Prázdninové jízdní řády a podrobné informace o jednotlivých 
výlukách budou standardně zveřejněny na internetových strán-
kách www.pid.cz, www.dpp.cz, ve vyhledávačích spojení i v mo-
bilní aplikaci PID Lítačka a samozřejmě i na zastávkách. K dis-
pozici je také infolinka PID 234 704 560 nebo DPP 296 19 18 17.

Zdroj: Informační zpravodaj PID č. 11/2020 a č. 12/2020.
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12. Informace o rekonstrukci prostor  
pro Poštu Partner.
Starostka informovala, že rekonstrukce nové poštovny stála 
724 363 Kč. Jediná podpora ze strany obce je, že provozo-
vatelce je na 1 rok usnesením zastupitelvstva obce odpuštěn 
nájem s tím, že poté se zhodnotí ziskovost a zda se bude nájem 
vyžadovat. V současnosti je jistý výpadek příjmů způsobený 
koronavirem. Českou poštou bude zřízena Balíkovna a případ-
ně další doplňkové služby. Po dotazu zastupitelky Pancířové 
starostka odpověděla, že na rekonstrukci nebylo děláno výbě-
rové řízení a většina jednotlivých dodavatelů byla z naší obce. 
Zastupitelé (Pancířová, Skořepa) projevili obavy, aby Pošta 
Partner pro malou ziskovost v obci neskončila. Starostka sdě-
lila, že tomu tak není. Pokud by však současná provozovatelka 
skončila, Česká pošta vyhlásí nové výběrové řízení na soukro-
mého provozovatele Pošty Partner. Pokud se nikdo nenajde, 
Česká pošta převezme pobočku nazpátek.

13. Různé.
1. Zastupitel Skořepa vyzval zástupce hotelu Sen, aby sdělil 
podrobnosti projektu výstavby malého wellness centra a vyjá-
dřil se k odvysílanému televiznímu příspěvku. Zástupce hotelu 
Sen popsal projekt malého wellness: mezi restaurací Swiss 
a svatebním paloukem by byly umístěny mobilní sauny, objekt 
šaten a masérny, v suterénu hotelu zázemí. Kapacita malého 
wellness by byla 200 lidí za den – kombinace hotelových hostů 
a návštěvníků zvenku (hotel má 72 pokojů a nebude se roz-
šiřovat). Je třeba, aby projekt pro stavební povolení schválilo 
zastupitelstvo obce. Následně se vyjádřil k rozhovoru v TV.
Poté sdělil, že projekt malého wellness centra bude na obci 
a prezentace projektu bude na příštím zastupitelstvu obce.

2. Zastupitelka  Kloužková navrhuje usnesení k doplnění do-
tačních titulů na webu obce:

Usnesení č. 38/2020: 
Zastupitelstvo ukládá paní starostce, aby doplnila podané 
dotační tituly do seznamu na webu obce ve formě: dotace, 
zprostředkovatel a administrátor.
Výsledek hlasování: 
9 hlasů pro 
0 hlasů proti 
0 hlasů se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.
3. Zastupitelka Kloužková požaduje ke kladnému ověření,  
aby zápis odpovídal tomu, co zde bylo řečeno, a aby byl  
vyvážený a byla uplatněna časová souslednost.

14. Diskuse.
V rámci diskuse bylo nadneseno občany několik témat: 
Požadavek, aby nebylo zasedání zastupitelstva obce venku. 
Jak se pokročilo dole s parkovištěm.  
Proč se kupovala nová myčka do školní kuchyně.

Starostka ukončila zasedání zastupitelstva obce ve 20:09 hod.

Zapsal: H.O.
Čistopis zápisu byl vyhotoven: 11. 6. 2020
 
Ověřovatelé zápisu:
Petr Šrámek v.r. 
Alexandra Kloužková v.r.
Jana Svašková v.r., starostka obce

Zápis byl ověřovatelem Petrem Šrámkem podepsán dne: 
12. 6. 2020
Zápis byl ověřovatelkou Alexandrou Kloužkovou  
podepsán dne: 12. 6. 2020
Zápis byl starostkou obce podepsán dne: 11. 6. 2020
Zápis byl vyvěšen: 12. 6. 2020

Roku 1645  
získal hodnost  
„feldmaršálalajtnanta“, 
tedy polního  
podmaršálka,  
a příštího léta se vrací 
do hlavního stanu  
arcivévody  
Leopolda Viléma.



Školní rok v netradičním duchu

Prázdniny

První pololetí letošního školního roku proběhlo v klasickém a běžném rytmu. Vzdělávání standardně  
probíhalo v jednotlivých třídách s učiteli, kdy probíhaly různé kulturní a společenské akce, přičemž  

žáci se aktivně zapojovali do jednotlivých aktivit. Druhé pololetí však bylo poznamenáno situací  
v souvislosti s celosvětovou pandemickou situací okolo viru COVID-19, vlivem kterého  

došlo k uzavření všech vzdělávacích institucí v České republice.

Ž áci z rozhodnutí vlády zůstali doma a tím odstartovalo  
distanční, mnohdy dobrodružné, avšak na přípravu ná-
ročné období, které jsme společnými silami zvládli.

 
Velmi výrazně se zapojili rodiče, bez kterých by to jistě ne-
šlo a kterým je nutno poděkovat. Žáci museli odolat pokušení 
tak trochu lenošit, na rozdíl od klasického učení se ve škole.

Byli donuceni plánovat si vzdělávací čas sami. Ačkoliv byl tento 
čas obtížný, přínosem pro nás byl. Jak žáci, tak učitelé se sta-
li v práci s technologiemi zběhlejší. Učitelé získali zkušenosti 
s tvorbou on-line materiálů. Např. paní učitelka Markéta Koso-
vá založila pro svou třídu webové stránky.

Z učitelů se tak mnohdy stali autoři nových vzdělávacích mate-
riálů, jako například z paní učitelky Kamily Havlíčkové, která 
pro svou třídu natočila mnoho inspirativních videí. S proble-
matikou výuky na dálku se taktéž bravurně vypořádala naše 
tělocvikářka Alena Skořepová, která pro podporu motivace vy-
užívala výzvy, např. dojdi na Sněžku a zpět.

O co jsme ale nepřišli, bylo předávání vysvědčení, které však letos 
proběhlo stejně jako výuka v netradičním duchu. Učitelé museli 
díky uzavřené budově školy vysvědčení svým žákům předávat 
mimo školu. Žáci 5. třídy si užili poslední školní den rozlučkovou 
akcí na Vávrově palouku, kde obdrželi svá vysvědčení.

Přejeme dětem a rodičům příjemné letní prázdniny.
Kolektiv zaměstnanců ZŠ Senohraby

Na Baštírně vážně vznikl  
úžasný soubor fotografií  

s názvem Letní lidé.  
Jeho autorem je  

František Dostál, který  
se narodil ještě před druhou  

světovou válkou. Sázavu  
a Zlenice vždycky miloval.  

Letní lidé jsou nestylizované  
obrazy trampů a výletníků 
užívajících si všeho, co jim 

senohrabské koupaliště nabízí. 
František Dostál je  

fotil neuvěřitelných dvacet  
let a je to jedno z jeho  

nejznámějších  
a nejkrásnějších děl.

Na koupališti si chlapík koupí  
zmrzlinu, zapíchne kornoutek  
do trávy a namíří na něj kameru.  
„Co to děláte?“ ptá se překvapeně  
kolemjdoucí.
„No, co. Točenou zmrzlinu,“  
odpoví kameraman sebejistě.

Co se dá na vodě dělat kromě koupání?  
Přece postavit královskou flotilu!  
Máme pro vás rovnou tři návody,  
klasická loďka, parník a kanoe.  
Všechno pohodlně složíte z novin,  
které si na koupališti přečetl tatínek,  
než usnul. Jenom pozor, ať mu nerozmočíte  
nějaký rozečtený článek.

„Tu ruku dej ještě trochu dozadu, jo? A hlavu otoč. Ne tam, na druhou stranu, 
jako nahoru trochu. A usměj se. Pořádně se usměj! Kájo, pořádně se usměj, 
ať jsou vidět zuby!“
Alenka zmáčkne spoušť a Kája sleze ze stromu. Obě děti se skloní nad obra-
zovkou fotoaparátu.
„Já ti nevim, Ájo. Furt je to blbý. Přitom hele, ten bez kvetoucí, mraky, tráva 
zelená, všechno dobrý. Vylez tam teď ty.“
Holčička vyleze na nejnižší větev. Poctivě se aranžuje, natahuje ruce, nohy 
i krk, ale Kája se pořád mračí.
„Mami! Koukej, prosimtě, jak je to křečovitý. Chtěli jsme se vyfotit, jak lezem 

na strom, ale oba vypadáme 
jak vycpaný zvířata.“
„Bodejť,“ směje se maminka,  
„půjčovali jste si foťák, 
že chcete jenom pár mo-
mentek. To se nepřipravuje 
a nearanžuje, prostě  

to musíš zmáčknout  
ve správnou chvíli.“

Děti protáhnou obličej.  
„Jak jako ve správnou chvíli?!“

Maminka je vezme kolem ramen.  
„Tady na koupališti kdysi jeden fotograf 

nafotil koupající se lidi. Taky amatér,  
jako vy. Vyšlo to knižně. Pojďte 

do kuchyně, prohlídnem si to  
spolu. Vy moje překrásný  

vycpaný zvířata.“
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Dotáhněme „Plán rozvoje sportu“ v naší obci

V období uvolňování proticovidových opatření se začína-
jí obnovovat a objevovat různé sportovní aktivity. Lidé 
po několikatýdenním gaučování cítí potřebu zbavit se 

nechtěné zátěže a obnovit svaly, získat zpět zpevněné tělo nebo 
se k němu konečně dopracovat. Zpočátku se rozeběhly ven-
kovní sporty, pak následovaly s mírným škobrtáním aktivity 
interiérové. A tak nejdřív vyběhl fotbalový potěr následovaný 
staršími kolegy téhož oddílu, pokud tedy pomineme osamoce-
né jedince běhající v roušce po lese nebo nepovolené skupin-
ky cyklistů či běžců pohybující se na svých oblíbených trasách 
v době nouzového stavu. Za přispění desinfekce, intenzivní-
ho větrání a počátečního nošení roušek bylo znovu vytaženo 
gymnastické nářadí a děti nejpočetnějšího senohrabského od-
dílu začaly ohýbat svá těla všemi směry. Postupně se přidaly 
další sporty a pomalu se začnou rozjíždět i příměstské tábory. 
Všechny tyto aktivity a mnohé další píše každoročně TJ Sokol 
Senohraby do svého sportovního plánu. Takový soupis má ka-
ždý sportovní spolek/klub a měla by ho mít i obec, aby věděla, 
co se na jejím území děje. A také by ho měla mít, protože jí 
to ukládá zákon uvedený v záhlaví tohoto příspěvku. 

Při schvalování rozpočtu 2018 jsme zjistili, že naše obec ta-
kový plán nemá. A tak v únoru 2019 navrhla první verzi Lucie 
Pancířová dle doporučené metodiky a rozeslala rozpracovaný 
pracovní text všem zastupitelům. V dubnu měl být návrh připo-
mínkován a především rozpracován a diskutován, ale i přes sna- 
hu autorky za podpory některých kolegů plán projednán nebyl 
a nedošlo k tomu ani v průběhu roku po několika urgencích 
např. e-mailem 16. 6. 2019. Následující rozpočet na r. 2020 byl 
tvořen opět bez opory v plánu. Podpora sportovní činnosti je 

v rozpočtu navrhována „intuitivně“ resp. „takovým zvykovým 
právem“, kdy TJ předloží a zdůvodní své návrhy a pak následuje 
takové jemné handrkování… Jak by to bylo jednodušší, kdyby-
chom plán konečně projednali a dotvořili a mohli z obecního 
rozpočtu podporovat všechny spolky za jasných pravidel, pod-
kladů a s určitou vizí. Návrh plánu zahrnuje základní informa-
ce o obci. Současný sportovní stav včetně souhrnu sportovních 
a volnočasových areálů/zařízení v obci pak definuje možné for-
my podpory rozvoje sportu jak přímou (finanční podpora spol-
ku z obecního rozpočtu na chod, investice – možnost dotací), 
tak nepřímou (podpora akcí pořádaných spolky/kluby).

Návrh plánu zahrnuje TJ Sokol Senohraby, Sbor dobrovolných 
hasičů Senohraby, Základní a mateřskou školu Senohraby, Te-
nisový klub Hrušov a Spolek pro senohrabskou plovárnu a pří-
voz. Zahrnuje následující sportoviště: Dětské hřiště s hracími 
prvky, pískovým doskočištěm a altánem, Víceúčelové hřiště, 
Fotbalové hřiště s osvětlením, Nohejbalové hřiště s osvět-
lením, Tenisový kurt Senohraby, Běžecký a lyžařský areál 
s osvětlením, Tělocvičnu, Požární zbrojnici, Senohrabskou plo-
várnu s přívozem a Tenisový kurt Hrušov. Jsou zde sportoviště 
v majetku obce, spolků i klubů. Z možností dalšího sportová-
ní uvádí cyklotrasy a turistické trasy v Senohrabech a jejich 
okolí. Dotýká se i možnosti vodní turistiky – „vodáctví“, běhu 
a běžeckého lyžování, bruslení a jezdectví. Závěr navrhuje 
možnosti podpory, které je nutné rozpracovat a prodiskutovat,  
a také uvádí souhrn nejznámějších místních sportovních udá-
lostí. Z aktivit Základní školy Senohraby je to Pohár čtyř škol 
konaný v obci Senohraby na fotbalovém hřišti a se zázemím 
v tělocvičně TJ Sokol Senohraby, Olympijský víceboj a zim-
ní a jarní ozdravné pobyty. Z itineráře TJ Sokol Senohraby: 
Jarní běh u kanálu 57. ročník (Senohraby), Okolo hvězdárny 
k Ladově chalupě 50. ročník (Senohraby), Podzimní běh lyžařů 
64. ročník (Senohraby), Senohrabská 15 41. ročník (Senohra-
by), Běh do vrchu „Hvězdonice–Ondřejov“ 22. ročník (Hvězdo-
nice/Ondřejov), triatlonové závody pro děti (Senohraby), Letní 
tenisový turnaj čtveřic (Senohraby), Vánoční pingpongový tur-
naj (Senohraby), Novoroční nohejbalový turnaj (Senohraby), 
Nohejbalový memoriál Stanislava Baťchy (Senohraby), Silves-
trovský hokej (hokejový stadion Sparta Praha), Pohádkování 
16. ročník (Senohraby) – podpora TJ Sokol Senohraby při této 
akci, kterou pořádá Senohrabská beseda. Ze sféry Sboru dob-
rovolných hasičů Senohraby Železný hasič (Senohraby). Od te-
nistů z Tenisového klubu Hrušov MUDr. Souček Cup klubový 
turnaj (Hrušov) a Hrušov Cup klubový turnaj (Hrušov). Seno-
hrabská plovárna s přívozem pořádá Hláska Cup pingpongový 
turnaj (Senohraby plovárna). To je ve zkratce obsah návrhu 
pracovní verze „Plán rozvoje sportu“ obce Senohraby, pokud 
byste chtěli nahlédnout a připomenout zapomenuté, můžete 
tak učinit přímo u autorky nebo na OÚ, kde je pracovní ver-
ze návrhu k dispozici. Budeme rádi, když přispějete informací 
a zájmem.

Alexandra Kloužková

zdroj: pracovní verze návrhu „Plán rozvoje sportu v Senohra-
bech“, stránky MŠMT https://www.msmt.cz/file/46654/

Každoročně žádají sportovní  
spolky a kluby své obce o příspěvky 
na sportování občanů a návštěvníků 
na místních sportovištích.  
Dobrým pomocníkem při rozdělování 
financí podporujících sportovní činnost 
je pro obce jejich plán rozvoje sportu. 
Od 1. 7. 2018 měly obce povinnost 
vytvořit pro své území plán rozvoje 
sportu a zajišťovat jeho provádění. 
Tento termín byl stanoven do 18 měsíců 
od účinnosti novely, tj. od 1. 1. 2017 
(§ 6 odst. 2 zákona č. 115/2001 Sb., 
o podpoře sportu, v kombinaci  
s bodem 6 článku II. zákona  
č. 230/2016 Sb., kterým se měnil  
zákon o podpoře sportu).
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Uplynula sice již nějaká doba od začátku „koronaviru“, která byla těžká hlavně pro seniorky 
a seniory, kteří v tomto období měli zůstávat doma a pokud možno nevycházet. Chceme touto 
cestou poděkovat, sice trochu opožděně, našim zástupcům „Sokola Senohraby“, kteří nezapo-
mněli a rozdávali jim vitaminové balíčky a roušky.

Ještě jednou moc děkují zahrádkáři.

TJ Sokol Senohraby-lyžařský oddíl, KOPEC Praha 
pořádá 22. ročník běhu do vrchu

  Hvězdonice–Ondřejov aneb 
z Meridy na Žalov
Sobota 11. 7. 2020 od 11 hodin,  
osada Merida u Hvězdonického jezu
Bodovaný závod Poháru v běhu do kopců v Praze a okolí a Poháru Běžec Podblanicka 2020.
Přípravný závod KSL Středočeského kraje.

DOROST – DOSPĚLÍ
Přihlášky předem: https://prihlasky.4timing.cz/kopce/prihlaska.php?id_zavodu=112
Přihlášky na místě: 9:00–10:30 
Rozpis závodu: https://www.senohraby.cz/ski-179/ 
http://behydokopcu.cz/ 

Těšíme se na viděnou na startu!

Junior cup Běžec Podblanicka 2020

V sobotu 23. 5. byl v rámci „Běhu Zámeckým parkem“ 
ve Zruči nad Sázavou zahájen letošní ročník Junior 
cup Běžec Podblanicka. Druhý jarní závod se uskuteč-

nil 14. 6. v rámci „Konopišťské 10.“ Poháru mladých běžeckých 
nadějí 6–15 let se i letos účastní žákovské družstvo lyžařského  
oddílu TJ Sokol Senohraby a po dvou zmíněných jarních závo-
dech vedeme soutěž družstev těsně o 3 b před Atletikou Benešov, 
na 3. místě následuje Zruč n/S., 4. místo Vlašim atd. I v soutěži 
jednotlivců řada našich borců ve svých kategoriích v dosavadním 

průběhu poháru figuruje do 6. místa. Dosavadní těsný průběh 
zejména v soutěži družstev slibuje na podzim velké drama. Pod-
zimní část zahájíme ve čtvrtek 3. září na domácí půdě přelože-
ným „Jarním-zářijovým během U Kanálu“, pokračovat se bude 
v neděli 20. září „Benešovskou 10“ a finále se uskuteční 3. 10. 
na „Běhu Zámeckým parkem“ ve Vlašimi.

Přejeme pěkné léto a na podzim nám držte palce!
Trenéři a závodníci lyžařského oddílu TJ Sokol Senohraby

TJ Sokol Senohraby-lyžařský oddíl
pořádá 57. ročník lesního a přespolního běhu

  Jarní-zářijový 
běh U Kanálu
Čtvrtek 3. 9. 2020 od 17:00, 
bývalý kamenolom U Kanálu Senohraby 
Bodovaný závod Junior cup Běžec Podblanicka 2020  
a nebodovaný závod Poháru Ladova kraje 2019/20.

PŘEDŽACTVO - ŽACTVO - DOROST - DOSPĚLÍ
Rozpis závodu: https://www.senohraby.cz/ski-179/
http://www.sose.cz/

Těšíme se na viděnou na startu!

Kudy jsme chodili… (jen trochu)

L etošní velice zvláštní jaro nepřálo téměř ničemu. Ješ-
tě v posledních  dnech volnosti jsme zvládli březnovou 
vycházku a výroční schůzi a pak dlouho nic. Již potřetí 

v poslední době jsme vyšli z Čelákovic, tentokrát na druhý břeh 
Labe a podél vody přes Káraný do Staré Boleslavi. Cesta vedla 
divokým porostem  kolem vody i starými rekreačními oblastmi. 
V Boleslavi jsme navštívili i chrám Nanebevzetí Panny Marie 
s tzv. Palladiem země české, kostel sv. Václava byl bohužel v re-
konstrukci (i když podle internetu měl být přístupný). Bylo nás 
7 a km 10.

Po částečném zmírnění opatření v červnu jsme se pokusili do-
hnat zameškané a vyšli dvakrát. Poprvé do okolí Senohrab ko-
lem „bývalé“ borovice přes louku a lesem do Mirošovic. Tolik 
bahna jako v lese po těžbě  jsme dlouho nezažili a celou zpáteční 

cestu podél trati jsme čistili boty. Bylo nás 9 a km 7,5. Odměnou 
byl oběd v restauraci Franz.

Druhou vycházku jsme naplánovali trochu dál. Vlakem jsme 
dojeli do Peček a po turistické značce přes Dobřichov (krásně 
upravené městečko) do Radimi, kde jsme měli domluvenou 
prohlídku soukromého zámku. Nadchlo nás vybavení krásným 
starým vyřezávaným nábytkem a tapiseriemi, i když bohužel 
většinou pocházejicími z francouzských zámků, protože z pů-
vodního vybavení zámku se nic nezachovalo. Po posezení v zá-
mecké kavárně jsme ještě došli do Chotutic a autobusem zpět 
do Peček (jak se nám často stává, na trati byla výluka). Bylo nás 
12 a km cca 7,5.

za turistický oddíl TJ Sokol  
Eva Matějková
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Kulturní akce červenec a srpen 2020
11. 7. 2020 · sobota · Čerčany · kino 
Dokud se tančí. Začátek 19:30 hodin.
11. 7. 2020 · sobota · Hvězdonice 
22. ročník běhu Hvězdonice–Ondřejov aneb z Meridy  
na Žalov. Převýšení 255 m, délka trati 5 750 m.  
Začátek 9:30 hodin.
11. 7. 2020 · sobota · Zámek Berchtold 
Žízniví Dubáci – koncert. Začátek 18 hodin.
17. 7. 2020 · pátek · Zámek Berchtold 
PIGY&LILY na cestách – divadlo pro děti. Začátek 14 hodin.
17. 7. 2020 · pátek · Zámek Berchtold 
IL BOHEMO – koncert. Tvoří sólisté Národního divadla v Praze:
Zdeněk Plech, Pavel Švingr a Igor Loškár a jazzová diva 
Barbora Řeháčková. Začátek 21 hodin.
18.–19. 7. 2020 · sobota–neděle · Senohraby hrad Zlenice 
Festival historických řemesel pod zříceninou hradu Zlenice 
u Baštírny. Začátek 10 hodin.
18. 7. 2020 · sobota · Čtyřkoly 
4. ročník Čtyřkolského fesťáku se uskuteční na bývalém 
fotbalovém hřišti ve Vávrovkách. Hlavní hvězdou večera bude 
skupina Žlutý pes.
18. 7. 2020 · sobota · Čerčany · kino
Parazit. Začátek 19:30 hodin.
18. 7. 2020 · sobota · Mnichovice · letní kino  
Rocketman. Začátek 21:30 hodin.
25. 7. 2020 · sobota · Čerčany · kino 
Vlastníci. Začátek 19:30 hodin.
1. 8. 2020 · sobota · Čerčany · kino 
Můj otec Antonín Kratochvíl. Začátek 19:30 hodin.

1. 8. 2020 · sobota · Mnichovice · letní kino 
Vlastníci, Začátek 21:30 hodin.
8. 8. 2020 · sobota · Čerčany · kino 
Příliš osobní známost. Začátek 19:30 hodin.
14. 8. 2020 · pátek · Čerčany · kino
Big Lebowski. Začátek 19:30 hodin.
14. 8. 2020 · pátek · Zámek Berchtold · letní kino 
Bohemian Rhapsody. Začátek 21:15 hodin.
14.–16. 8. 2020 · pátek–neděle · Chocerady 
Choceradská pouť.
15. 8. 2020 · sobota · Čerčany · kino 
Král Petr. Začátek 19:30 hodin.
15. 8. 2020 · sobota · Mnichovice · letní kino 
Tenkrát v Hollywoodu. Začátek 21:30 hodin.
21. 8. 2020 · pátek · Zámek Berchtold 
PRAGUE QUEEN – koncert. Začátek 20 hodin.
22. 8. 2020 · sobota · Čerčany · kino 
Sladký konec dne. Začátek 19:30 hodin.
28. 8. 2020 · pátek · Zámek Berchtold 
ABBAcz – koncert. Začátek 20 hodin.
29. 8. 2020 · sobota · Čerčany · kino 
Srdcová královna. Začátek 19:30 hodin.
29. 8. 2020 · sobota · Mnichovice · letní kino 
Speciální promítání pro děti.
3. 9. 2020 · čtvrtek · Senohraby 
57. běh u Kanálu. Začátek 16:30 hodin.
5. 9. 2020 · sobota · Čerčany · kino 
Trafikant. Začátek 19:30 hodin.

Jana Hanzlová

TJ SokolTJ Sokol



na senohrabské plovárně

K romě pravidelné údržby a zajištění provozu říčních láz-
ní a přívozu se nám v loňském a letošním roce s velkým 
přispěním obce podařilo do areálu značně investovat. 

Po instalaci nového oplocení, revitalizace prostoru nové čističky, 
vstupních bran a nových informačních panelů prošel důkladnou 
rekonstrukcí převoznický domeček z roku 1931. Pod vedením 
pana Václava Spilky byla v domečku kompletně vyměněna elek-
troinstalace, která je nejen bezpečná, ale umožňuje i pořádání 
větších kulturních akcí a koncertů. V loňském roce nám David 
Rous vyrobil a osadil nové repliky původních dřevěných oken 
a letos na jaře jsme kompletně obrousili a natřeli celý domeček, 
který dnes tedy můžete vidět v novém kabátě. Rovněž na něj 
byly osazeny Zdeňkem Hruškou nové plechové okapy. Investice 
našeho Spolku do areálu plovárny v uplynulých letech dosáh-
ly téměř čtvrt milionu, přičemž vedle příspěvku obce na ploty 
a elektroinstalaci v převoznickém domečku používáme k našim 
aktivitám každoroční příspěvek obce pro senohrabské spolky 
(10 000 Kč ročně), sponzorské dary našich příznivců a kama-
rádů a samozřejmě dobrovolné příspěvky, které našim lázeň-
ským házejí návštěvníci plovárny do kasičky. Z nich jsme letos 
například pořídili dvacet skládacích lehátek, které poskytujeme 
návštěvníkům plovárny k relaxaci.

Díky těmto příspěvkům tedy pokračujeme ve zvelebování are-
álu a zásadně se též v rámci našich finančních možností věnu-
jeme kulturním aktivitám. Asi jste zaregistrovali tři ročníky 
červnového festivalu Letní lidé, který však pořádala společnost 
Art Mozaika s.r.o. pana Jiřího Jaskmanického v našem areálu 
v letech 2017, 2018 a 2019. Z festivalu zbyla jistá hořkost, plovár-
ně a našemu spolku festival nepřinesl žádný finanční prospěch, 
zůstali naopak dluhy našemu spolku, nezaplacení hudebníci, 
které jsme na festival pozvali a množství odpadků, které jsme 
museli likvidovat. Proto jsme se rozhodli spolupráci v letošním 
roce ukončit a pustit se do pořádání kulturních akcí na vlastní 
triko. Chtěli bychom pravidelně během roku pořádat dvě až tři 
kulturní akce dle našich finančních možností a zahájili jsme le-
tos odpolednem radostné jazzové hudby, které se 

uskutečnilo 13. června. Akci pochopitelně nepřispěla koronavi-
rová hysterie, kdy jsme prakticky ještě čtrnáct dnů před termí-
nem konání nevěděli, zda akci budeme moci uskutečnit, a rovněž 
předpověď našich meteorologů, že nad střední Evropou vybuch-
ne nevídaná vodní bomba, nám příliš posluchačů na plovárnu 
nepřivedlo. Přesto se domnívám, že akce se mimořádně vydařila 
a spokojení i šťastní návštěvníci plovárny se vychutnali skvělé  
muzicírování špičkových jazzových muzikantů.

V 15:00 hod. se na východě setmělo, zvedl se vítr a na pódium 
vtrhnul Petr Kroutil se svým kvartetem. Byla to bouře skvělé 

z průběhu 60. až 90. let minulého století. Knížku máme na prodej a zá-
jemci ji mohou u nás zakoupit.

Akci jsme zvládli a přes ne úplně plný dům jsme 
akci ustáli i finančně. Moc děkujeme všem, kteří 
nás přišli podpořit a zaplatili vstupné. Přestože 
jsme pochopitelně na celé akci finančně prodě-
lali, domníváme se, že podpora kulturních ak-
tivit je jedním z poslání našeho spolku, a proto 
budeme v podobných akcích pokračovat. A tak 
pro vás máme další kulturní lahůdku připra-
venou na sobotu 22. srpna, kdy na plovárně 
vystoupí Prague Ukulele Band a Tři bílé vrány, 
následovat bude progresivní rock v podání sku-
piny Cuprum a vrcholem večera bude vystoupe-
ní starých dobrých známých reggae šoumenů 
z Yo Yo Bandu. Přijďte nás prosím podpořit, 
abychom mohli v podobných aktivitách nadá-
le pokračovat. Hozením drobného příspěvku 
do kasičky našich lázeňských na plovárně při-
spíváte na obnovu a provoz říčních lázní i na po-

dobné kulturní aktivity, které si potom můžete přijít užít. 

Tak krásné léto všem na senohrabské plovárně. 

Novinky dáváme na naše webové stránky  
www.plovarna-senohraby.cz  
či na FB profil Říční lázně Senohraby.

Vojtěch Kašpar

muziky, radosti z ní, objevilo se slunce a vydrželo až do pozd-
ního večera, stejně jako úsměvy na tvářích všech lidí. Tančilo 
se a byla pohoda. Petr Kroutil je mimořádná osobnost, vždyť 
kdy zase Senohraby uvidí absolventa prestižní Berklee College 
of Music v Bostonu a jediného Čecha, který hrál na zahajovacím 
festivalu River of Music na Olympiádě v Londýně. Talentovaný 
jazzový saxofonista, klarinetista, zpěvák, flétnista, skladatel, he-
rec a především showman předvedl strhující show v doprovodu 
dalších skvělých muzikantů. Násle-
dovalo vystoupení nám dobře zná-
mých děvčat z jazzově vokální kapely 
Prime Time Voice. Tři krásné dámy, 
Dáju Šimíčkovou (soprano), Taťánu 
Roskovcovou (mezzosoprano) a Mar-
tu Marinovou (alto) doprovodil kvar-
tet skvělých muzikantů David Fárek 
(sax), Jiří Kovář (guitar), Jaroslav 
Šimíček (acoustic bass) a Jan Dvořák 
(drums). A na závěr naše plovárenská 
diva Jana Koubková obklopená fan-
tastickými hráči Ondřejem Kabrnou 
(varhany), Romanem Hampacherem 
(kytary a zpěv) a Janem Červenkou 
(bicí). Krásný večer gradoval, žádná 
vodní pohroma nepřišla, sluncem za-
litá plovárna sledovala šťastné a spo-
kojené tváře odcházejících poslucha-
čů. Část zůstala a naplnila slova Jany 
Koubkové, že senohrabská plovárna 
dává radost do rána. Dokladem toho 
byl i tančící a veselící se František 
Dostál, který přivezl a prodával svoji 
druhou knížku o Letních lidech, pl-
nou fotografií návštěvníků plovárny 
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Je těžko uvěřitelné,  
že v letošním roce  
uplyne již tolik let  
od zahájení činnosti  
Spolku pro senohrabskou 
plovárnu a přívoz.

Dvacátá čtvrtá sezóna



Pěšky i na kole za razítky Ladova kraje. 
Zapojte se do letní turistické razítkovací hry.

P okud se zapojíte, můžete poznat i území 
malebného „ladovského“ regionu, kde zrov-
na nebydlíte nebo které tak dobře neznáte. 

V době poznamenané coronavirovou pandemií  
tak podpoříte lokální turistický ruch, rekreační 
kulturní a sportovní areály, muzea, venkovní ex-
pozice, aj. Můžete pomoci restauracím, kavárnám, 
občerstvením, hostincům a hotelům v malých 
obcích a navíc si ještě zahrajete o zajímavé ceny – 
trička, vstupenky, slevy, atd.

Stačí jen v červenci a srpnu navštívit pěšky nebo 
na kole, ale i s dopomocí vlaku a autobusu, ně-
které či všechny obce a stezky Ladova kraje. Tam 
budete hledat razítkovací místa a sbírat razítka 
do herní karty. Razítek potřebujete 24 a vybrat si 
můžete ze 44 razítkovacích míst. 

Herní karty budou k vyzvednutí přímo na razít-
kovacích místech, tedy v informačních centrech, 
na obecních úřadech a u partnerů hry. Seznam 
všech razítkovacích míst najdete na kartě nebo 
na www.laduv-kraj.cz/letni-turisticka-razitkovaci- 
hra, kde si můžete stáhnout a vytisknout i herní 
kartu a přečíst podrobná pravidla hry a jiné zají-
mavosti.

Hra startuje ve středu 1. července 2020 a končí 
v pondělí 31. srpna 2020. Losovat o ceny se bu-
dou karty zcela zaplněné neopakujícími se razítky, které dorazí do Ladova kraje poštou či mailem nebo do razítkovacích míst 
do pondělí 7. září 2020.

Obcí je celkem 24 a jejich seznam naleznete na našem webu (https://www.laduv-kraj.cz/obce-ladova-kraje), popis stezek taktéž 
(https://www.laduv-kraj.cz/stezky). Jedná se o stezky: Krajem Josefa Lady – 76 km, Krajinou barona Ringhoffera – 20 km, Cesta 
kocoura Mikeše – 20 km a naučná obecní stezka Pohádkové Hrusice. V Ladově kraji se nachází mnoho dalších zajímavých a nauč-
ných stezek, více informací naleznete na https://www.laduv-kraj.cz/informacni-letaky. 

Tak ať je nám v Ladově kraji dobře a razítkům zdar! 

Hana Bolcková, Ladův kraj 
www.laduv-kraj.cz  
facebook.com/laduvkraj
instagram.com/laduvkraj.

Dobrovolný svazek obcí Ladův kraj připravil pro vás, pro turisty a cyklisty, rodiny,  
jednotlivce a skupiny z celého mikroregionu i přespolní, razítkovací hru na celé prázdniny.

Pokračování archeologického výzkumu 
na hradě Zlenice

Po roční přestávce pokračoval v druhé polovině dubna letošního 
roku záchranný archeologický výzkum na zlenickém hradě.

V uplynulých letech (2016 až 2018) byla pozornost věno-
vána konzervaci a statickému zajištění jižní místnosti 
severozápadního paláce, ale osmnáctá sezóna výzku-

mu s počátkem v roce 1999 se zaměřila na prostor rozsáhlého 
hospodářského objektu na jižním okraji předhradí nad řekou 
Sázavou. Zde v místě vysloužilého plechového skladu na nářadí 
v tomto roce vyroste nový dřevěný přístřešek (srub), nad nímž 
bude vybudován vyhlídkový altán přístupný z prostoru ná-
dvoří předhradí. Pro založení základového věnce srubu mu-
sel být srovnán terén v bývalé místnosti hospodářské budovy  
a pro založení nástupu na vyhlídkový altán byla standardní 
archeologickou sondáží odkryta nádvorní stěna tohoto objek-
tu v plné šíři. Zeď byla založena přímo na šikmo k řece ubíha-
jící skalní podloží a byl dochován kvalitně vyzděný vnitřní líc. 
Do interiéru budovy byl tento líc prakticky v celém rozsahu vy-
padlý a bylo jej nutno nahradit dozděním. V prostoru základo-
vého výkopu byla zkoumána jeho výplň, z níž pochází kvalitní 
soubor archeologických nálezů (především zlomky keramických 
nádob z průběhu 14. století), včetně velmi dobře dochované že-
lezné podkovy. Archeologická sonda vyvolaná stavbou altánu 
byla již čtyřicátou sondou na tomto hradě, přičemž archeolo-

gický výzkum provádí zapsaný ústav Archaia pro Kruh přátel 
hradu Zlenice a Obec Senohraby, která získala na tento projekt 
dotaci z Programu rozvoje venkova (oblast Lesy, voda, rekrea-
ce). Během letních měsíců tedy můžete přímo na hradě Zleni-
ce sledovat postupnou výstavbu srubu a vyhlídkového altánu 
a na podzim se snad i pokochat výhledem na Zlatou řeku Sázavu.

Vojtěch Kašpar
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Jak se žije uprostřed obcePříspěvek odhalil víc, 
než jeho autorka zřejmě chtěla

N a celé stránce barvitě a kriticky líčí formu a styl práce 
starostky v zastupitelstvu obce, zejména pak svolává-
ní veřejných zasedání zastupitelstva naší obce. Pokud 

bylo úmyslem příspěvku odhalit před čtenáři „nekalé“ praktiky 
starostky při svolávání zastupitelstva obce, resp. chybné postu-
py starostky, tak si troufám říci, že u přemýšlivých čtenářů více 
odhalila sama o sobě ve shodě s pořekadlem: „Kdo jinému jámu 
kope, sám do ní spadne“.

Téměř všechny výroky uvedené v příspěvku na adresu starost-
ky přesvědčivě usvědčují jejich autorku téměř z fundamentální 
neznalosti rozhodujících ustanovení zákona o obcích a pro-
cesních pravidel uplatňovaných v samosprávě obcí. Svolávání 
zastupitelstva obce starostkou bez projednání se zastupiteli 
považuje za „nestandardní“ (?), neboť se domnívá, že termín 
svolání by mělo podléhat jakési gentlemanské dohodě zastu-
pitelů. Představu stanovit termín zasedání zastupitelstva po-
dle předem potvrzené účasti zastupitelů považuji za hloupost 
nekonečnou až nebezpečnou. Zákon o obcích jednoznačně 
říká, že zastupitelstvo obce svolává výhradně starosta, kte-
rý určí termín, místo a čas zahájení (ne dohodne) a navrhne 
program jednání zastupitelstva. Je to ze zákona nikým ne-
omezená pravomoc starosty, tzv. vyhrazená pravomoc, jen 
s podmínkou, že jeho rozhodnutí (ne dohoda) bude obecním 
úřadem zveřejněno nejméně 7 dní před konáním zasedání 
a že místem jednání bude obec. Nutno na tomto místě zdů-
raznit, že nejvíc by měl termín, čas a místo vyhovovat ob-
čanům obce a projednávanému problému, protože jde o ve-
řejné jednání nejvyššího orgánu obce. Zvolený zastupitel je 
ze zákona povinen se jednání zastupitelstva účastnit. Pro-
to mi přijde nemístné až trapné „fňukání“ zastupitelky nad 
termíny zasedání, které někdy nepříjemně zasáhnou nejen 
do soukromí zastupitelů, ale i do jejich pracovních úvazků.  
Proto také řada schopných osob vhodných pro samosprávu 
obce, při vědomí toho, že nebudou schopni sloučit výkon ve-

řejné funkce s osobními podmínkami, nabídnutou kandidatu-
ru bohužel odmítne.

Dalším projevem hrubé neznalosti procesních pravidel jednání 
nejvyššího orgánu obce, postavení a práv zastupitelstva obce, 
je podrobný popis úsilí opozičních zastupitelů o svolání „on-
-line pracovní schůze“ v době od 11. 3. do 6. 5. t. r. z důvodů, 
že se „nakupily dotazy opozice a žádosti občanů o informace“, 
přičemž naprosto zásadní otázka se týkala umístění náhradní 
školky. Starostce obce tedy autorka veřejně vytýká, že 56 dní 
se opozice neefektivně domáhala neformální schůzky, která 
však nemůže uvedenou „zásadnost“ otázek nijak ovlivnit, neboť 
na nich nemohou, ani nesmí přijímat rozhodnutí. Na tyto přípa-
dy však pamatuje zákon o obcích tím, že umožňuje minimálně 
3 zastupitelům předložit starostovi obce požadavek na svolá-
ní zastupitelstva, které jediné může rozhodnout, a starosta je 
ze zákona povinen ho svolat do 21 dní. Termín, místo a čas za-
hájení jednání však opět určí starosta obce. Jiným příkladem 
nepochopení procesních pravidel jednání zastupitelstva obce 
je dle autorky příspěvku „absurdní volba“ předsedů a členů vý-
borů na ustavující schůzi zastupitelstva obce, a to jen proto, že 
nebylo přednostně hlasováno o protinávrhu opozice na před-
sedu a členy finančního výboru. Vysvětlení (po několikáté) je 
prosté, protinávrh opozice se prostě protinávrhem nestal, neboť 
neobsahoval návrh na 5členný výbor (včetně předsedy), přesto, 
že zastupitelstvo předchozím hlasováním tak rozhodlo a nikdo 
neprotestoval. Ze zápisu vyplývá, že zastupitelka A. Kloužková 
zformulovala návrh pouze na jednoho člena výboru a tím se stal 
nehlasovatelným. K uvedenému jen dodávám, že i tak byl napl-
něn všeobecný úzus, že opozici je svěřována kontrolní činnost. 
V příspěvku zastupitelky je řada dalších, velmi vstřícně řečeno 
ukvapených výroků, které potvrzují to, co uvádím v úvodu svého 
příspěvku. Informaci o konání zasedání zastupitelstva na webu 
obce považuje za „opožděný apríl“. Řádně omluvená neúčast za-
stupitele R. Skořepy na ustavující schůzi je opoziční zastupitel-
kou A. Kloužkovou označena za „neumožnění“ složit slib zastu-
pitele, za „znemožnění kandidovat na jakoukoli funkci“ (?), nebo 
že „opozice dosud nemá ve finančním výboru žádné zastoupení“, 
jako by opomněla, že výbory se netvoří zastupováním nebo dele-
gováním, ale řádnou volbou. Škoda, že na veřejných zasedáních 
našeho zastupitelstva na podobné omyly opozice a dezinterpre-
tace pronášené některými občany není možné věcnou diskusí 
reagovat, neboť nemají korektní průběh, jak trefně v minulé SH 
uvedl JUDr. P. Hájek, kterému touto cestou blahopřeji k odvaze 
i schopnosti se občansky vyjádřit. Bohužel příspěvek opoziční 
zastupitelky také není názorem opozice předkládaným k veřejné 
diskusi. Podle mého názoru je to jen pokračování až obsedantní-
ho zájmu opozice představovat občanské veřejnosti vedení obce 
v roli nekompetentní správy obce. Předvádějí „boj proti něko-
mu“, ne za něco v rozporu s kánónem samosprávy: Prospívá to 
občanům? Je to užitečné obci?

PhDr. V. Kopper

Vážení čtenáři,
k tomuto článku mě inspiroval článek pana Hájka z předchozího čísla, který si plete dojmy a pojmy. Sám se ve svých 
slovech ztrácí. Asi si myslí, že uvedený titul je patentem na rozum. Za mnou jako důkaz stojí audiozáznam OÚ Senohraby 
zveřejněný na youtube. Pouze jsem citovala urážky, které pokřikují alkoholem posilnění návštěvníci sousední hospody při 
cestě kolem nás i za denního světla. Dovolují si to k mojí mamince i za přítomnosti mé dcery. Dle mého názoru je člověk 
ovlivněný alkoholem, který ztrácí kontrolu nad svojí chůzí a svým chováním, opravdu opilý. Použitý výraz „ožralý” není 
slovo nespisovné.

J sme každodenními svědky těchto kolempotácejících se ná-
vštěvníků sousední hospody, kteří si dokonce sedají za vo-
lant. Tím bych Vás chtěla poprosit o pozor při projíždění 

aut kolem Vás zde ve vesnici. Celý můj dotaz směřoval k důvodu 
uzavření hospody U Andělů, aby se o něm všichni dozvěděli a aby 
se přestala šířit fáma, že to byla moje maminka. Pravý důvod je 
ten, že NIKDY nebyla nemovitost zkolaudovaná jako restaurace 
nebo obchod. Tím nesplňovala parametry ani pro vaši bezpečnost.

V Senohrabech žijeme od roku 1977. Vy-
rostly jsme tu obě se sestrou, a když po-
rovnám žití tehdy a dnes, tak jsem zdě-
šená. Porovnávat musím, jelikož se jedná 
o dětství mé dcery. Vzpomínám si, že teh-
dy nás rušila jen siréna pro svolávání ha-
sičů (ano, i v noci) a nic jiného. Podotý-
kám, že náš dům tu byl dříve než cokoliv 
okolo jako hasičský dům, škola, školka, 
přístavba hospody nebo místo na tříděný 
odpad. Po dobu mnoha let jsme byli obtě-
žováni každodenním zásobováním obcho-
du ve 3 hodiny ráno bez rozdílu víkendu 
nebo svátku. Jednalo se o svit předních 
světel nákladního auta, bouchání dveří, 
beden, mříží a produkování hlasité hudby. 
V šest hodin tajně chodili z hospody vyha-
zovat plné kolečko láhví, aby je náhodou 
někdo neviděl, protože dle zákonů si mají 
zařídít s obcí vlastní svoz. Přes celý den 
před našim vjezdem stávala auta zákaz-
níků obchodu nebo si vesele pokuřovali 
u propanbutanových lahví, které v zástav-
bě nemají co dělat, protože otevřený oheň 
musí být minimálně 10 m. Pak přicházel 
večer a po zavírací době hospody vesele 
svítila zahrádka a tam si dopíjeli místní 
degustanti do 1 hod. ráno. A koloběh se 
zase roztáčel za 2 hodiny. Celý tento denní 
koloběh trval přes 3 roky. OÚ Senohraby 
jsme o této situaci několikrát informovali 
bez jakékoliv odezvy.

Naše rodina se tu vždy chovala slušně 
a za tu dobu žití zde ji byla zapálena ga-
ráž, dům přes půl roku ohrožoval napůl 
odbagrovaný ořech, podvodným jedná-
ním ze strany sousedky a vedením obce 
jsme byli okradeni o část pozemku 35 m2 
a o vjezd. Můj tatínek byl mnohokrát slov-

ně napaden spolupracovníky, když pracoval pro obec. Je jed-
no, zda žijete uprostřed vesnice nebo na jejím konci, ale právo 
na slušné zacházení a klidné prostředí má každý.

Takže když už si potřebujete někdo z Vás léčit své problémy 
na jiných, nechte nás už na pokoji a dopřejte mé dceři krásné 
dětství, které jsem tu měla i já. Děkuji.

Barbora Mašková

Již titulek příspěvku zastupitelky  
A. Kloužkové „Lze svolat zastupitelstvo  
bez vědomí zastupitelů? V Senohrabech  
ano.“ otištěný v květnové SH naznačoval,  
že příspěvek zřejmě nebude ani  
žádným osvěžujícím jarním čtením,  
ani edukačním materiálem akademika.  
Podstatou příspěvku je pohled opoziční  
zastupitelky na problémy, s nimiž se  
v zastupitelstvu setkává.
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Tisková zpráva Staňte se policistou

I nvestor hotelového komplexu Sen v Senohrabech zamýšlel 
v letech 2020–2023 investovat do rozvoje tohoto areálu 
cca 200–300 mil. Kč s cílem vybudovat ojedinělý rekre-

ační areál, který podobně již zrealizoval u Brněnské přehrady 
na Moravě, kde si za toto získal velké uznání a maximální pod-
poru města Brna i městské části Brno-Kníničky. Pro svůj zá-
měr v Senohrabech připravil studii přístavby hotelu (80 poko-
jů), wellness, termálních bazénů, dostatku nových parkovacích 
míst, posílení technické infrastruktury a parku o rozloze 1,5 ha. 
Počítal se vznikem 100–150 nových pracovních míst pro okolní 
obyvatele. Tento jeho cíl byl hlavním důvodem koupení staré-
ho, zchátralého hotelu Sen. Tento záměr před koupí konzultoval 
s obcí Senohraby a setkal se s velmi pozitivní odezvou, vedení 
si uvědomovalo, že pro prestiž a ekonomiku obce by realizace 
znamenala velký posun.

V roce 2019–2020 investor celý hotel zrekonstruoval a vybavil 
novými interiéry.

Investor si dovoluje sdělit oficiální informaci, že tento 
záměr ruší a upouští od něj, i když do přípravy již inves-
toval nemalé prostředky.

Důvodů je hned několik:
1) V průběhu přípravy projektu vyšlo nově najevo, že obec Se-
nohraby nemá platný územní plán. Dokončení nového územ-
ního plánu se protahuje a investor nemá žádnou jistotu, kdy 
a v jaké podobě bude vydán a tím pádem kdy by mohl požádat 
o stavební povolení. 
2) Po představení projektu vedení obce a veřejnosti se ze stra-

ny několika občanů Senohrab objevil jejich požadavek na re-
dukci projektu a jeho přepracování. Proti společnosti a jeho zá-
měru začali vyvíjet silný nátlak. Investor vnímá, že pod tímto 
tlakem vedení obce svůj zpočátku pozitivní přístup přehodno-
tilo a přišlo s několika podmínkami, které původní záměr zá-
sadně mění. Na základě toho došlo několikrát k přepracování 
studie (zmenšení celého záměru). To však způsobuje, že eko-
nomika a návratnost projektu přestává mít smysl a financující 
banka by projekt v této situaci nepodpořila.

3) I když jde o velmi unikátní projekt, návratnost tohoto zámě-
ru je dlouhodobá, počítali jsme cca 20 let. K tomu, aby takový 
záměr vznikl a mělo jej vůbec význam dělat, je ale potřeba ma-
ximální podpory místních obyvatel, úřadů a obce. To se bohužel 
zatím ukazuje jako nereálné a investor nechce budovat něco, 
co jednoznačnou podporu nemá, navíc v nepříjemné atmosfé- 
ře, kterou aktivisté Senohrab vyvolali.

Rozhodli jsme se tedy projekt nerealizovat. A to po zvážení všech 
rizik spojených nejenom se složitostí a náročností takové inves-
tice, ale i s přihlédnutím k aktuální nelehké situaci v turistickém 
ruchu, kterou podtrhuje výše uvedená situace v obci Senohraby.

Naším cílem pro nadcházející období je co nejlépe provozovat 
nově zrekonstruvaný hotel Sen a postupně, ale velmi omezeně 
do něj dále investovat a rozvíjet jej, aby co nejlépe uspokojil 
ubytované hosty. 

Představenstvo 
Resort Senohraby, a.s.

4. 6. 2020
P raha venkov-JIH – Chcete rozšířit naše řady a pomo-

ci nám řešit současnou bezpečnostní situaci v našem 
regionu? Staňte se policistou. Touto výzvou se obracejí 

policisté z územního odboru na občany, kterým není lhostejná 
bezpečnost, a kteří chtějí ve svém životě bojovat se zločinem, 
zastávat a prosazovat zákon.

Jednou z našich priorit je i doplnění neobsazených tabulkových 
míst na jednotlivých útvarech  našeho územního odboru. Zvýše- 
ní početních stavů policistů v regionu je veřejností vnímáno po-
zitivně a samozřejmě to může vést u většiny obyvatel i ke zvýšení 
jejich pocitu bezpečí v dotčených lokalitách, což je i naším cílem.

V rámci územního odboru disponujeme volnými služebními 
místy na základních útvarech, na která Krajské ředitelství po-
licie Středočeského kraje přijímá nové uchazeče do služebního 
poměru příslušníka Policie České republiky. 

Nově přijatí policisté mohou nastoupit službu na oddělení hlíd-
kové služby Čestlice se sídlem v Nupakách nebo pěti obvodních 
odděleních: Hradištko pod Medníkem, Jesenice, Jílové u Prahy, 
Kamenice a Říčany, či na dopravním inspektorátu územního 
odboru v Mnichovicích.

Máme zájem o uchazeče, kteří vnímají práci policisty jako své 
celoživotní poslání. Rádi v našich řadách přivítáme všechny 
perspektivní jedince se zájmem o atraktivní a mnohdy adrena-
linové zaměstnání, které nabízí ve všech ohledech dokonalé zá-
zemí a možnost kariérního růstu. Všichni noví policisté budou 

řádně proškoleni pro výkon svého budoucího povolání.

Předpoklady k přijetí do služebního poměru příslušníka 
Policie České republiky

Do služebního poměru může být přijat občan České republiky, 
který:
• o přijetí písemně zažádá,
• je starší 18 let,
• je bezúhonný,
• splňuje stupeň vzdělání stanovený pro služební místo (mini-
málně středoškolské vzdělání ukončené maturitní zkouškou), 
na které má být ustanoven,
• je zdravotně, osobnostně a fyzicky způsobilý k výkonu služby, 
• je plně způsobilý k právním úkonům,
• není členem politické strany nebo politického hnutí,
• nevykonává živnostenskou nebo jinou výdělečnou činnost 
a není členem řídících nebo kontrolních orgánů právnických 
osob, které vykonávají podnikatelskou činnost.
 
V případě zájmu mohou zájemci a uchazeči kontaktovat naše 
pracoviště náboru nových policistů na čísle: 725 523 406,  
případně prostřednictvím e-mailu: poj.nabor@pcr.cz. Další in-
formace k přijetí do služebního poměru naleznete zde:
https://www.policie.cz/clanek/stale-prijimame-nove-uchaze-
ce-do-rad-stredoceske-policie-rozcestnik.aspx

por. Bc. Zdeněk Chalupa
komisař oddělení tisku a prevence

PČR Praha venkov-JIH

Resort Senohraby, a.s. (Hotel Sen)

Z výkopových prací na domě nám zůstala 
HLÍNA 

DARUJEME ZA ODVOZ.

Volejte na 734 795 918 
Rudolf Brösztl  

U Transformátoru čp. 473, Senohraby

Množství cca 10 m3, bez sutě  
a kamení, ideální  

pro vyrovnání pozemků. 

autor: Jan Mareda
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Okénko k sousedům
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